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Protokół nr 14 z posiedzenia Komisji Rolnictwa Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Komunalnej z dnia 21.12.2020 r. 
 

Posiedzenie odbyło się w formie hybrydowej. Nagranie stanowi załącznik do protokołu.  

 

Program posiedzenia: 

1.Opiniowanie projektów Uchwał na XXIV Sesję Rady Gminy, 
2.Opiniowanie pisma złożonego przez Wójta Gminy Pruszcz Gdański, 
3.Wolne wnioski. 
 
W posiedzeniu Komisji wzięli udział członkowie Komisji zgodnie z załączoną listą oraz członkowie 
Rady spoza Komisji p. Jan Pawul i p. Karol Kardasiński. 
 

Ad. 1.   

1. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla województwa pomorskiego  

został omówiony przez p. Pawła Czajkowskiego. Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu i 

uzyskaniu wyjaśnień zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie. 

 

2. Projekt uchwały w zmiany uchwały nr XIX/71/2020 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla 

Województwa Pomorskiego  

Projekt również omówił P. Paweł Czajkowski. Po uzyskaniu wyjaśnień Komisja opiniuje projekt 

jednogłośnie pozytywnie. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Gdańskiemu  

Projekt omówił P. Paweł Czajkowski, zaproponował zmianę do treści projektu polegającą na 
skreśleniu w § 1 zapisu „nr 2237G Wiślinka - Bogatka (etap III)” i wprowadzić nowy zapis „2238G 
Wiślinka – Trzcinisko - Błotnik). Po zmianach projekt został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. 

4. Projekt Uchwały w sprawie zaliczenia drogi do kategorii dróg gminnych i ustalenia jej przebiegu 
Projekt omówił P.  Paweł Czajkowski. Komisja zaopiniowała projekt jednogłośnie pozytywnie. 

5. Projekt Uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Pruszcz Gdański uprawnień w zakresie 
ustalania wysokości niektórych cen i opłat za usługi komunalne o charakterze publicznym oraz za 
korzystanie z gminnych obiektów i urządzeń użyteczności publicznej 
Projekt omówiła P. Katarzyna Kwiatek. Podczas dyskusji pojawiła się wątpliwość, czy w nazwie 
projektu nie powinno się pojawić słowo „ulg” po słowie „opłat”. Na tą okoliczność została 
poproszona P. mecenas Aleksandra Zajączkowska-Matejko. P. mecenas stwierdziła, że nie widzi 
przeszkód prawnych w takiej treści, jaka została zaproponowana. Na chwilę obecną jest regulamin, w 
którym określone są zasady opłat i ulg. W uzasadnieniu w trzeciej linijce od dołu należy skreślić słowo 
„ustać” i dopisać słowo „ustalić”. W czwartej linijce od dołu po słowie „cen” dodać zapis „i opłat''. Po 
całej dyskusji i wprowadzeniu zmian Komisja opiniuje pozytywnie projekt uchwały z jednym głosem 
wstrzymującym się. 
 
 
 
 



6. Projekt uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych z budżetu Gminy Pruszcz Gdański 
na dofinansowanie kosztów inwestycji z zakresu ochrony środowiska i gospodarki wodnej 
Projekt omówiła P. Katarzyna Kwiatek. Warte odnotowania jest, że zmniejszone zostanie 
dofinansowanie na zakup i montaż ogniw fotowoltaicznych do kwoty 3 tys. zł. Uzasadnić taką decyzję 
można tym, że Program Rządowy ,,Mój Prąd'' stwarza możliwość uzyskania dofinansowania 5 tys. zł. 
Mieszkańcy będą mogli liczyć na pomoc w przygotowaniu wniosków ze strony urzędu. Po dyskusji 
nad pozostałą częścią projektu Komisja opiniuje jednogłośnie pozytywnie. 

7. Projekt Uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Pruszcz Gdański 
Projekt omówił P. Jacek Kaszubowski - Prezes Eksploatator Sp. z o.o. Dołączył do projektu załącznik 
graficzny określający aglomerację. Komisja po wysłuchaniu wyjaśnień i dyskusji zaopiniowała projekt 
uchwały pozytywnie jednogłośnie. 
 
8. Projekt Uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych oraz warunków i zasad 
korzystania z przystanków komunikacyjnych, których właścicielem  
lub zarządcą jest Gmina Pruszcz gdański 
Projekt omówił P. Janusz Staniszewski. Podczas dyskusji pojawiła się jedna uwaga i wątpliwość. 
Uwaga dotycząca przystanku, który już nie funkcjonuje, dotyczy pozycji 29 z tabeli, załącznika nr 1. 
Natomiast wątpliwość dotyczyła utrzymania i zakupu wiat przystankowych przy drogach, które nie 
należą do wykazu dróg gminnych. Pan Staniszewski zapewnił, że Urząd Gminy tak, jak do tej pory 
będzie ponosił koszty zakupu i remontu. Po zakończeniu komisja zaopiniowała projekt pozytywnie z 
jednym głosem wstrzymującym. 
  
9. Projekt Uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne nabycie nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Skarbu Państwa 
Projekt omówiła P. Katarzyna Milbrandt. Komisja zwróciła uwagę, że brakuje mapy jako załącznika do 
projektu. Po chwili dostarczono ją w formie mailowej. Po uzyskaniu wyjaśnień dotyczących działek 
przylegających do opisanej drogi Komisja opiniuje projekt uchwały pozytywnie z jednym głosem 
wstrzymującym się. 
 
Ad. 2.  
Do komisji wpłynęło pismo od P. Wójt w sprawie wypracowania stanowiska, co do trybu działania w 
związku z możliwością stwierdzenia nieprawidłowości, polegającej na postawieniu ogrodzeń przez 
mieszkańców w mc. Straszyn ul. Poprzeczna w pasie drogi gminnej publicznej nr 173001G ul. 
Poprzeczna której zarządcą jest Wójt Gminy Pruszcz Gdański. Sprawę z Urzędu prowadzi P. Paweł 
Czajkowski, który omówił temat dotyczący pisma, przekazując również informację, że niektórzy 
mieszkańcy wyrazili wolę zakupu części pasa drogowego w częściach przez siebie zagrodzonych. Po 
przeczytaniu pisma i wysłuchaniu uzasadnienia co do sprawy ze strony P. Pawła Czajkowskiego 
Komisja wypracowała opinię, mimo że zajęcie stanowiska leży w kompetencji Wójta. Jednogłośnie 
komisja wnioskuje, aby zostały podjęte działania zmierzające do usunięcia ogrodzeń oraz 
niepodejmowania działań mających na celu sprzedaży części pasa drogowego. 
 
Ad.3. 
W punkcie wolne wnioski Pan Paweł Czajkowski został poproszony przez Komisję, aby udzielił 

informacji, jakie zostały podjęte działania wyjaśniające, dotyczące nabycia nieruchomości gruntowej 

przeznaczonej na komunikację oznaczonej nr 8/28 obręb Juszkowo. Sprawa była omawiana pół roku 

wcześniej na jednej z komisji (protokół nr 8 z posiedzenia Komisji Rolnictwa, Ochrony Środowiska i 

Gospodarki Komunalnej z dnia 21.07.2021 r.). Pan Paweł Czajkowski poinformował, że zostało 

złożone pismo do dewelopera. Gdy zostanie udzielona odpowiedź, Komisja zostanie o tym 

poinformowana. 

 



Na tym protokół zakończono. 

 

 Protokołował  

                                                  Janusz Sampolski 

 

Podpisy członków Komisji:        

                                                                                                                 

1. Małgorzata Osowska  

2. Krystyna Białek                                           

3. Danuta Czerwińska                                     

4. Monika Ficek  

5. Jerzy Kornacki                                             

6. Marek Kowalski                                         

7. Krzysztof Paśko                                          

8. Szymon Benedyk                                     

9. Janusz Sampolski                                                


